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Rada Miejska w Książu Wlkp. 

Komisja Wspólna 

O.0012.1.7.2025 

Protokół nr 7  

7. Wspólne Posiedzenie Komisji Rady Miejskiej w Książu Wlkp. odbyło się w dniu 26 marca 2025 

r. w sali nr 7 Urzędu Miejskiego w Książu Wlkp. Posiedzenie rozpoczęto o godzinie 10:00, a 

zakończono o godzinie 13:25 tego samego dnia. 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia. 

Przewodniczący Rady otworzył 7. Wspólne Posiedzenie Komisji Rady Miejskiej w Książu Wlkp. 

oraz przywitał przybyłych Radnych Rady Miejskiej w Książu Wlkp., Burmistrza Książa Wlkp. – 

Pana Teofila Marciniaka, Wiceburmistrz Książa Wlkp. – Panią Mirelę Grześkowiak oraz Skarbnika 

Gminy – Panią Barbarę Poznańską. Przewodniczący Rady stwierdził, że w posiedzeniu udział 

bierze 13 Radnych. 

Obecni: 

1. Bogumiła Andrzejczak 

2. Tomasz Bartkowiak 

3. Marek Jankowski 

4. Błażej Jędrzejczak 

5. Wojciech Kubala 

6. Zenon Kuderczak 

7. Małgorzata Lenartowska 

8. Maciej Naganowski 

9. Sławomir Przybylski 

10. Katarzyna Stachowiak 

11. Anna Szymanowska 

12. Paweł Walkowiak 

13. Agnieszka Weber-Hałaburda 

14. Mariusz Wojciechowski 

15. Kazimierz Zegar 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Ad 2. Przedstawienie porządku posiedzenia. 

Przewodniczący Rady przedstawił otrzymany przez Radnych porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 
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2. Przedstawienie porządku posiedzenia. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia dotacji w 

ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na wykonanie prac konserwatorskich 

oraz prac konserwatorskich i restauratorskich przy obiektach zabytkowych znajdujących 

się na terenie Gminy Książ Wlkp. wpisanych do rejestru zabytków. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy Książ 

Wlkp. na 2025 rok. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Książ Wlkp. na lata 2025 - 2030. 

6. Zaopiniowanie projektu zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia trybu udzielania i 

rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli, niepublicznych innych form 

wychowania przedszkolnego oraz niepublicznych szkół podstawowych prowadzonych na 

terenie Gminy Książ Wlkp. przez inne niż jednostka samorządu terytorialnego organy oraz 

trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystywania dotacji. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego działki nr ewid. 477/6 położonej w obrębie 

geod. Książ Wlkp. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie opłat za korzystanie z pola biwakowego, 

parkingu i wyznaczonych miejsc postojowych położonych na Terenach Rekreacyjnych w 

Jarosławkach. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia „Regulaminu korzystania z Terenów 

Rekreacyjnych w Jarosławkach”. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków 

częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania. 

11. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2024 rok. 

12. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2024-2027 w Gminie Książ 

Wielkopolski w 2024 roku. 

13. Wolne głosy, wnioski i informacje. 

14. Zamknięcie posiedzenia. 

Porządek posiedzenia stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
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Ad 3. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia dotacji w 

ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na wykonanie prac konserwatorskich oraz 

prac konserwatorskich i restauratorskich przy obiektach zabytkowych znajdujących się na 

terenie Gminy Książ Wlkp. wpisanych do rejestru zabytków. 

Burmistrz Książa Wlkp. poinformował, że Gmina Książ Wlkp. wnioskowała do Banku 

Gospodarstwa Krajowego (BGK) o udzielenie dofinansowania z Rządowego Programu Odbudowy 

Zabytków na realizację zadań inwestycyjnych związanych z ochroną zabytków. W związku z 

udzieleniem przez BGK wstępnych promes na dofinansowanie inwestycji Rada Miejska w Książu 

Wlkp. podjęła uchwałę przykazującą dotację na rzecz Parafii pw. św. Antoniego Padewskiego w 

Książu Wlkp., Parafii pw. św. Marcina Biskupa w Mchach oraz Parafii pw. św. Michała Archanioła 

w Chwałkowie Kościelnym. Zgodnie ze stanowiskiem BGK dotyczącym udziału własnego w 

przypadku jednostki samorządu terytorialnego wskazującym, iż JST ma obowiązek przekazania 

dotacji w wysokości 100%, kwotę udzielonej dotacji na rzecz poszczególnych parafii w celu 

realizacji ww. inwestycji należy zwiększyć o wartość udziału własnego. Kwota w wysokości 2% 

zostanie przekazana przez parafie w formie darowizny.  

Przewodniczący Rady zapytał o postęp prac w ramach programu w Chwałkowie Kościelnym.  

Burmistrz Książa Wlkp. poinformował, że obecnie parafia wyłoniła wykonawcę prac.  

Radny Paweł Walkowiak zapytał o zapłatę wykonawcom.  

Burmistrz Książa Wlkp. odpowiedział, że wykonawcy finansują inwestycję i otrzymują zapłatę po 

realizacji danego etapu prac.  

Więcej pytań nie było, w związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia dotacji w ramach 

Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na wykonanie prac konserwatorskich oraz prac 

konserwatorskich i restauratorskich przy obiektach zabytkowych znajdujących się na terenie 

Gminy Książ Wlkp. wpisanych do rejestru zabytków. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bogumiła Andrzejczak, Tomasz Bartkowiak, Wojciech Kubala, Zenon Kuderczak, Małgorzata 

Lenartowska, Maciej Naganowski, Sławomir Przybylski, Katarzyna Stachowiak, Anna 
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Szymanowska, Paweł Walkowiak, Agnieszka Weber-Hałaburda, Mariusz Wojciechowski, 

Kazimierz Zegar 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Marek Jankowski, Błażej Jędrzejczak 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

Ad 4. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy Książ 

Wlkp. na 2025 rok. 

Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały. Omówiła zmiany w zakresie zwiększenia 

dochodów i wydatków w budżecie na 2024 rok, zgodnie z uzasadnieniem do projektu uchwały.  

Radny Zenon Kuderczak prosił o omówieniu punktów 6 i 23 wskazanych w uzasadnieniu do 

projektu uchwały. 

Burmistrz Książa Wlkp. odpowiedział, że: 

• pkt 7 łączy się bezpośrednio z pkt 24f i ich celem jest uruchomienie siłowni w hali 

widowiskowo-sportowej w Książu Wlkp., która będzie prowadzona przez Gminę;  

• pkt 23a zakup quada do celów gospodarczych administracji Terenów Rekreacyjnych w 

Jarosławkach;  

• pkt 23b zakup nowych witaczy w tym samych miejscach, ponieważ poprzednie są 

zniszczone i z nieaktualnymi informacjami; 

• pkt 23c dofinansowanie zakupu samochodu dla Komendy Powiatowej Policji Śrem, który 

będzie wykorzystywany przez policjantów z Posterunku Policji w Książu Wlkp.; 

• pkt 23d dofinansowanie zakupu małego samochodu dla Komendy Powiatowej 

Państwowej Straży Pożarnej w Śremie dla dowódcy jednostki w celach ochrony 

przeciwpożarowej;  

• pkt 23e zakup pojazdu pożarniczego drabina strażacka dla OSP Książ Wlkp., ponieważ 

obecny jest niesprawny; 

• pkt 23f modernizacja elewacji garażu przy Urzędzie Miejskim w Książu Wlkp., który w 

ubiegłym roku został wyremontowany łącznie z dachem i nowymi opierzeniami; 

• pkt 23g rozbudowa oświetlenia przy Mogiłach w Książu Wlkp., które będzie 

uzupełnieniem oświetlenia pomiędzy ul. Dębniacką i parkiem; 
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• pkt 23h zakup kosiarki ciągnikowej w celu koszenia poboczy dróg w Gminie Książ Wlkp.; 

• pkt 23j zakup kontenera KP7 zamkniętego w celu przechowywania odzieży na PSZOK-u w 

Książ Wlkp. przed ich transportem.  

Radny Maciej Naganowski zapytał o zwiększenie środków na remont świetlicy w Kiełczynku.  

Burmistrz Książa Wlkp. odpowiedział, że zadanie to zostało zdjęte z budżetu gminnego, 

ponieważ dokumentacja wymagała uzupełniania, a teraz ponownie może zostać wprowadzone.   

Radny Paweł Walkowiak zapytał o planowany zakres prac.  

Burmistrz Książa Wlkp. odpowiedział, że w ubiegłym roku został już wymieniony piec z funduszu 

sołeckiego i wyremontowany dach, a zakres tegorocznego remontu będzie obejmował m.in. 

wymianę instalacji grzewczych, wodno-kanalizacyjnych, nowe drzwi, modernizacja kuchni, 

łazienek, szatni, wymiana płytek i oświetlenia.  

Radny Tomasz Bartkowiak zwrócił uwagę, by remont przeprowadzić zgodnie z wymogami 

przeciwpożarowymi.  

Radna Agnieszka Weber-Hałaburda zapytała ile jest pracowników w Centrum Kultury Książ 

Wlkp.  

Burmistrz Książa Wlkp. odpowiedział, że 9 osób pracuje na obecną chwilę. 1,5 etatu zostanie 

zwiększone w Centrum Kultury Książ Wlkp. i 0,5 etatu w Bibliotece. Dodał, że zwiększenie 

środków na organizację wydarzeń kulturalnych zostaną przeznaczone na Dnia Książa Wlkp. i 

inicjatywy związane z 25-leciem CK.  

Przewodniczący Rady zapytał o przeznaczenie kwoty 120 tys. zł na trenera w hali widowiskowo-

sportowej.  

Burmistrz Książa Wlkp. odpowiedział, że kwota ta została planowana w skali całego roku i z 

pewnością nie zostanie w pełni wykorzystana.  

Przewodniczący Rady zapytał jakie grunty zostaną zakupione.  

Burmistrz Książa Wlkp. odpowiedział, że zostaną wykupione grunty głównie pod drogi.   

Przewodniczący Rady zapytał o przeznaczanie środków na bieżące utrzymanie dróg. 

Burmistrz Książa Wlkp. odpowiedział, że planowane są remonty zapadniętych studzienek, 

zarwanych asfaltów i poszerzenie dróg.  

Więcej pytań nie było, w związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 
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Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy Książ Wlkp. na 

2025 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bogumiła Andrzejczak, Tomasz Bartkowiak, Wojciech Kubala, Zenon Kuderczak, Małgorzata 

Lenartowska, Maciej Naganowski, Sławomir Przybylski, Katarzyna Stachowiak, Anna 

Szymanowska, Paweł Walkowiak, Agnieszka Weber-Hałaburda, Mariusz Wojciechowski, 

Kazimierz Zegar 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Marek Jankowski, Błażej Jędrzejczak 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

Ad 5. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Książ Wlkp. na lata 2025 - 2030. 

Skarbnik Gminy poinformowała, iż w projekcie uchwały w załączniku Nr 1 – przepływy: 

1. Dokonano zmian w postaci dostosowania wielkości dochodów i wydatków, jak w 

budżecie Gminy Książ Wlkp. na dzień 31 marca 2025 r.  

2. Wprowadzano wolne środki po stronie przychodów wynikające z rozliczenia roku 2024 w 

kwocie 5 358 770,83 zł oraz zmniejszono przychody ze sprzedaży innych papierów 

wartościowych o kwotę 2 000 000,00 zł.  

W załączniku Nr 2 – przedsięwzięcia:  

1. Zwiększono limit wydatków na zadania:  

a) „Konserwacja i restauracja witraży w nawie głównej wraz z oszkleniami ochronnymi w 

Kościele pw. św. Antoniego Padewskiego w Książu Wlkp.” w kwocie 2 984,97 zł,  

b) „Renowacja zabytkowych organów piszczałkowych z 1892 r. oraz konserwacja 

prospektu organowego i balustrady w Kościele pw. św. Marcina Biskupa w Mchach” w 

kwocie 9 537,83 zł,  
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c) „Renowacja wieży kościelnej wraz z wymianą pokrycia dachowego w Kościele 

Parafialnym p.w. św. Michała Archanioła w Chwałkowie Kościelnym” w kwocie 7 400,00 

zł. 

Pytań nie było, w związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Książ Wlkp. na lata 2025 - 2030. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bogumiła Andrzejczak, Tomasz Bartkowiak, Wojciech Kubala, Zenon Kuderczak, Małgorzata 

Lenartowska, Maciej Naganowski, Sławomir Przybylski, Katarzyna Stachowiak, Anna 

Szymanowska, Paweł Walkowiak, Agnieszka Weber-Hałaburda, Mariusz Wojciechowski, 

Kazimierz Zegar 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Marek Jankowski, Błażej Jędrzejczak 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

Ad 6. Zaopiniowanie projektu zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia trybu udzielania i 

rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli, niepublicznych innych form wychowania 

przedszkolnego oraz niepublicznych szkół podstawowych prowadzonych na terenie Gminy 

Książ Wlkp. przez inne niż jednostka samorządu terytorialnego organy oraz trybu 

przeprowadzania kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystywania dotacji. 

Wiceburmistrz Książa Wlkp. przedstawiła, że zmiany ustawy o dochodach jednostek samorządu 

terytorialnego oraz Rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej w sprawie sposobu podziału 

łącznej kwoty potrzeb oświatowych między jednostki samorządu terytorialnego w roku 2025 

wprowadziły z dniem 1 stycznia 2025 r. konieczność dostosowania dotychczas obowiązującej 

uchwały dotacyjnej do aktualnych przepisów prawa celem prawidłowego naliczania kwot 
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należnych dotacji. Z związku z tym niezbędna jest zmiana treści załączników. Dodała, że projekt 

uchwały zostanie w dniu jutrzejszym poddany konsultacjom z przedstawicielami organizacji 

pozarządowych, których działalność statutowa związana jest z prowadzeniem niepublicznych 

szkół podstawowych i niepublicznych przedszkoli.  

Pytań nie było, w związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania 

dotacji dla niepublicznych przedszkoli, niepublicznych innych form wychowania przedszkolnego 

oraz niepublicznych szkół podstawowych prowadzonych na terenie Gminy Książ Wlkp. przez inne 

niż jednostka samorządu terytorialnego organy oraz trybu przeprowadzania kontroli 

prawidłowości pobrania i wykorzystywania dotacji. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bogumiła Andrzejczak, Tomasz Bartkowiak, Wojciech Kubala, Zenon Kuderczak, Małgorzata 

Lenartowska, Maciej Naganowski, Sławomir Przybylski, Katarzyna Stachowiak, Anna 

Szymanowska, Paweł Walkowiak, Agnieszka Weber-Hałaburda, Mariusz Wojciechowski, 

Kazimierz Zegar 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Marek Jankowski, Błażej Jędrzejczak 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

Ad 7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego działki nr ewid. 477/6 położonej w obrębie geod. 

Książ Wlkp. 

Burmistrz Książa Wlkp. przedstawił, że w wyniku spotkania w Krajowym Ośrodkiem Wsparcia 

Rolnictwa ustalono, że Gmina ma prawo pierwokupu tej działki. Działka jest wskazana w 

Programie Rewitalizacji Gminy Książ Wlkp. na lata 2023-2033 jako obszar zdegradowany i 
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przeznaczony do rewitalizacji. Zmiana ustaleń istniejącego planu i wprowadzenie na części działki 

możliwości realizacji usług o charakterze społecznym: sportowo-rekreacyjnym pozwoli na 

ewentualne utworzenie kompleksu sportowego i niezbędnym zapleczem socjalnym.  

Radny Zenon Kuderczak zapytał czy droga przylegająca do tej działki również może zostać 

zakupiona. 

Burmistrz Książa Wlkp. odpowiedział, że w części tak, w pozostałej części należy ustalić 

służebność. 

Więcej pytań nie było, w związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego działki nr ewid. 477/6 położonej w obrębie geod. Książ Wlkp. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bogumiła Andrzejczak, Tomasz Bartkowiak, Wojciech Kubala, Zenon Kuderczak, Małgorzata 

Lenartowska, Maciej Naganowski, Sławomir Przybylski, Katarzyna Stachowiak, Anna 

Szymanowska, Paweł Walkowiak, Agnieszka Weber-Hałaburda, Mariusz Wojciechowski, 

Kazimierz Zegar 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Marek Jankowski, Błażej Jędrzejczak 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  

Ad 8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie opłat za korzystanie z pola biwakowego, 

parkingu i wyznaczonych miejsc postojowych położonych na Terenach Rekreacyjnych w 

Jarosławkach. 

Dyrektor Centrum Kultury Książ Wlkp. przedstawiła dotychczasowe opłaty za korzystanie z pola 

biwakowego, parkingu i wyznaczonych miejsc postojowych położonych na Terenach 
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Rekreacyjnych w Jarosławkach, ustalone w 2022 roku. W związku ze wzrostem cen rynkowych 

między innymi za energię elektryczną i wodę, a także wzrostem wynagrodzeń pracowników 

obsługujących parking i pole biwakowe, zasadną jest zmiana wysokości ww. opłat o ok. 20%. 

Przedstawione została propozycja nowych stawek za poszczególne formy korzystania z Terenów 

Rekreacyjnych w Jarosławkach, która stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. Projekt 

uchwały określa również formy oraz terminy płatności za korzystanie z Terenów Rekreacyjnych w 

Jarosławkach od osób przebywających na tym obszarze w celach turystycznych, 

wypoczynkowych i rekreacyjnych.  

Radny Kazimierz Zegar zaapelował o zmniejszenie stawek za parking po godzinie 18.00 za 

mieszkańców z okolicznych miejscowości. 

Dyrektor Centrum Kultury Książ Wlkp. odpowiedziała, że nie ma możliwości weryfikacji miejsca 

zamieszkania turystów przez obsługę parkingu. 

Radna Małgorzata Lenartowska zapytała o godziny otwarcia parkingu. 

Dyrektor Centrum Kultury Książ Wlkp. odpowiedziała, że maksymalnie do godziny 1.00 można 

organizować imprezy zgodnie z Regulaminem, stąd to godzina została wyróżniona w opłatach.  

Radny Wojciech Kubala zapytał o możliwość rozróżnienia opłat w tygodniu i weekendy.  

Dyrektor Centrum Kultury Książ Wlkp. odpowiedziała, że w tygodniu nie ma ruchu, dopiero w 

weekend są turyści, dlatego nie ma potrzeby rozdzielania.  

Przewodniczący Rady zapytał o wielkość przyczep campingowych.  

Dyrektor Centrum Kultury Książ Wlkp. odpowiedziała, że w zależności od zajmowanej 

przestrzeni jest pobierana stosowana opłata w odpowiednio powiększonej wielkości.  

Więcej pytań nie było, w związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie opłat za korzystanie z pola biwakowego, parkingu i 

wyznaczonych miejsc postojowych położonych na Terenach Rekreacyjnych w Jarosławkach. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 
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Bogumiła Andrzejczak, Tomasz Bartkowiak, Wojciech Kubala, Zenon Kuderczak, Małgorzata 

Lenartowska, Maciej Naganowski, Sławomir Przybylski, Katarzyna Stachowiak, Anna 

Szymanowska, Paweł Walkowiak, Agnieszka Weber-Hałaburda, Mariusz Wojciechowski, 

Kazimierz Zegar 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Marek Jankowski, Błażej Jędrzejczak 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  

Ad 9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia „Regulaminu korzystania z 

Terenów Rekreacyjnych w Jarosławkach”. 

Dyrektor Centrum Kultury Książ Wlkp. przedstawiała zmiany dotyczące Regulaminu, który w 

proponowanej uchwale jest załącznikiem, a nie główną częścią uchwały. Regulamin w 

zdecydowanej większości jest spójny z poprzedniej wersji. Zmiana polega na uwzględnieniu 

regulacji dotyczących wyznaczania miejsc na rozbicie namiotów oraz parkowanie przyczep 

campingowych. Wprowadzone zmiany mają na celu zwiększenie bezpieczeństwa, poprawę 

organizacji przestrzennej oraz podniesienie komfortu użytkowników pola biwakowego.  

Pytań nie było, w związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia „Regulaminu korzystania z Terenów 

Rekreacyjnych w Jarosławkach”. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bogumiła Andrzejczak, Tomasz Bartkowiak, Wojciech Kubala, Zenon Kuderczak, Małgorzata 

Lenartowska, Maciej Naganowski, Sławomir Przybylski, Katarzyna Stachowiak, Anna 

Szymanowska, Paweł Walkowiak, Agnieszka Weber-Hałaburda, Mariusz Wojciechowski, 

Kazimierz Zegar 
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PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Marek Jankowski, Błażej Jędrzejczak 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  

Radny Zenon Kuderczak opuścił posiedzenie Komisji.  

Ad 10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków 

częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania. 

Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Książu Wlkp. przedstawiła, że świadczenie usług 

opiekuńczych z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi należy do zadań gminy o charakterze obowiązkowym. Jest to forma świadczenia 

pomocy na rzecz osób samotnych, które z powodu wieku, choroby lub niepełnosprawności 

wymagają wsparcia innych osób. Rada gminy określa w drodze uchwały szczegółowe warunki 

przyznawania i odpłatności za te usługi oraz szczegółowe warunki częściowego lub całkowitego 

zwolnienia od opłat, jak również tryb ich pobierania. Obecnie funkcjonuje uchwała z 2019 roku. 

Z uwagi na zmianę wysokości opłat oraz poszerzenie katalogu częściowego i całkowitego 

zwolnienia z opłat za usługi, zaistniała konieczność jej zmiany. Przedstawione zostały kryteria w 

zależności od uzyskiwanego dochodu, a także wysokość odpłatności za godzinę usługi i sytuacje 

w których możliwe będzie zwolnienie z opłat.  

W związku z przeprowadzeniem konkursu ofert na powierzenie realizacji zadania publicznego z 

zakresu pomocy społecznej dotyczącego realizacji usług opiekuńczych został ustalony koszt 

jednej godziny usług opiekuńczych, który wnosi 50,00 zł.  

Radny Paweł Walkowiak zapytał o formę ustalania ilości godzin wsparcia.  

Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Książu Wlkp. odpowiedziała, że jej ona proponowana 

przez pracownika socjalnego w trakcie przeprowadzanego wywiadu środowiskowego. 

Radny Paweł Walkowiak zapytał o liczbę osób obecnie korzystających ze wsparcia. 

Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Książu Wlkp. odpowiedziała, że 8-9 osób.  
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Radna Małgorzata Lenartowska zapytała o limit ustalanych godzin usług. 

Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Książu Wlkp. odpowiedziała, że usługi są świadczone 

od 7.00 do 21.00, a w trakcie miesiąca nie ma ustalonego maksymalnego limitu godzin.  

Radna Bogumiła Andrzejczak zapytała czy są osoby chętne do świadczenia usług. 

Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Książu Wlkp. odpowiedziała, że nie jest to łatwe, ale 

każdego roku udało się zorganizować osoby do świadczenia usług.  

Radny Tomasz Bartkowiak zgłosił wniosek o możliwość częściowego zwolnienia w przypadku 

dużej liczby godzin dziennie.  

Przewodniczący Rady poddał wniosek głosowaniu. Radni zagłosowali jednogłośnie „za”. 

Więcej pytań nie było, w związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie wraz z 

ustaloną zmianą. 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i 

odpłatności za usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z 

zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Bogumiła Andrzejczak, Tomasz Bartkowiak, Wojciech Kubala, Małgorzata Lenartowska, Maciej 

Naganowski, Sławomir Przybylski, Katarzyna Stachowiak, Anna Szymanowska, Paweł Walkowiak, 

Agnieszka Weber-Hałaburda, Mariusz Wojciechowski, Kazimierz Zegar 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (1) 

Zenon Kuderczak 

NIEOBECNI (2) 

Marek Jankowski, Błażej Jędrzejczak 
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Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  

Ad 11. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2024 rok. 

Kierownik Ośrodka Pomocy Społocznej w Książu Wlkp. przedstawiała realizowane w ubiegłym 

roku działania w następujących obszarach wspierania rodziny: 

1) opracowanie i realizacja 3-letnich gminnych programów wspierania rodziny - w 2024 roku 

obowiązywał Program Wspierania Rodziny, który został opracowany na lata 2022-2024.;  

2) tworzenie możliwości podnoszenia kwalifikacji przez asystentów rodziny - do października 

2024 roku OPS zatrudniał 1 asystenta rodziny na umowę o pracę, który stale podnosił 

swoje kwalifikacje i umiejętności poprzez udział w szkoleniach, konferencjach i 

seminariach;  

3) tworzenie i rozwój systemu opieki nad dzieckiem, w tym placówek wsparcia dziennego - 

oraz pracę z rodziną przeżywającą trudności w wypełnianiu funkcji 

opiekuńczowychowawczych - jedną z form wsparcia w tym zakresie jest asystent rodziny, 

którego wsparciem zostało objętych 11 rodzin (51 osób, w tym 25 dzieci). Na 

dofinansowanie zatrudnienia asystenta rodziny pozyskano środki Funduszu Pracy w 

ramach rządowego programu wspierania rodziny "Asystent Rodziny w 2024 r." w 

wysokości 21.311,64 zł. Mieszkańcy korzystali również z poradnictwa psychologicznego 

realizowanego przez Urząd Miejski w Książu Wlkp. (3 specjalistów). W 2024 roku 

poradnictwo było świadczone na rzecz 65 osób, w tym na rzecz 8 dzieci.;  

4) współfinansowanie pobytu dziecka umieszczonego w pieczy zastępczej – w 2024 roku 

wydatki związane z pobytem dzieci w pieczy zstępczej wyniosły 108.059,39 zł, a dotyczyły 

11 dzieci;  

5) prowadzenie monitoringu sytuacji dziecka z rodziny zagrożonej kryzysem lub 

przeżywającej trudności w wypełnianiu funkcji opiekuńczo-wychowawczej, zamieszkałego 

na terenie gminy - monitoring dotyczył w 2024 roku przede wszystkim: 11 rodzin z 

dziećmi, którym przydzielono asystenta rodziny (51 osób, w tym 25 dzieci) oraz 16 rodzin 

z dziećmi, w których istnieje podejrzenie stosowania przemocy (50 osób, w tym 21 

dzieci);  

6) sporządzanie sprawozdań z zakresu wspierania rodziny - w 2024 roku przeprowadzono 

analizy, opracowania statystyczne i sprawozdania z realizacji zadań wynikających z 

ustawy, a w tym: sprawozdanie finansowo - rzeczowe z wykonania przez gminę zadań z 

zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej kierowane do Wojewody 

Wielkopolskiego;  

7) realizacja zadań wynikających z programów z zakresu wspierania rodziny. 

Omówione zostały również działania wyznaczone do realizacji w 2025 roku. 
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Radny Paweł Walkowiak zapytał kto pokrywa koszty pobytu dzieci w pieczy zastępczej.  

Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Książu Wlkp. odpowiedziała, że koszty pokrywa 

rodzina biologiczna oraz Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie, a Gmina dofinansowuje. W 

przypadku braku płatności od rodziny powiat egzekwuje opłaty.  

Radny Paweł Walkowiak wnioskował o przedstawienie kosztów utrzymania 11 dzieci z Gminy 

Książ Wlkp. przebywających w pieczy zastępczej.  

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie Sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2024 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Bogumiła Andrzejczak, Tomasz Bartkowiak, Wojciech Kubala, Małgorzata Lenartowska, Maciej 

Naganowski, Sławomir Przybylski, Katarzyna Stachowiak, Anna Szymanowska, Paweł Walkowiak, 

Agnieszka Weber-Hałaburda, Mariusz Wojciechowski, Kazimierz Zegar 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (1) 

Zenon Kuderczak 

NIEOBECNI (2) 

Marek Jankowski, Błażej Jędrzejczak 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

Ad 12. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2024-2027 w Gminie Książ 

Wielkopolski w 2024 roku. 

Wiceburmistrz Książa Wlkp. poinformowała, iż corocznie w terminie do 30 czerwca Burmistrz 

Książa Wlkp. zobowiązany jest przedstawić radzie gminy Raport z wykonania Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii w Gminie Książ Wlkp. za rok ubiegły. W Raporcie za 2024 rok wymieniono 

przedstawicieli, którzy współpracowali przy wykonaniu Gminnego Programu Profilaktyki i 
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Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii oraz szczegółowo 

omówiono zadania, w ramach których prowadzone były przez Gminę działania związane z 

profilaktyką i rozwiązywaniem problemów alkoholowych. W drugiej części Raportu z wykonania 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Książ Wlkp. w 2024 roku omówione zostały kwestie 

finansowania Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii w 2024 roku. Między innymi dochody Gminy z tytułu rocznych 

opłat za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz z tytułu opłat od 

sprzedaży napojów alkoholowych w opakowaniach jednostkowych o ilości nominalnej napoju 

nieprzekraczającej 300 ml. Podano także kwotę za jaką sprzedano alkohol w 2024 roku, liczba 

zezwoleń uprawniających do sprzedaży napojów alkoholowych, liczbę punktów sprzedaży, a 

także wydatki poniesione w roku sprawozdawczym 2024. 

Raport stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

Radna Bogumiła Andrzejczak wnioskowała o podjęcie działań profilaktycznych dotyczących 

zagrożeń w sieci wśród dzieci.  

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie Sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2024-2027 w Gminie Książ 

Wielkopolski w 2024 roku. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Bogumiła Andrzejczak, Wojciech Kubala, Małgorzata Lenartowska, Maciej Naganowski, Sławomir 

Przybylski, Katarzyna Stachowiak, Anna Szymanowska, Paweł Walkowiak, Agnieszka Weber-

Hałaburda, Mariusz Wojciechowski, Kazimierz Zegar 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (2) 

Tomasz Bartkowiak, Zenon Kuderczak 

NIEOBECNI (2) 

Marek Jankowski, Błażej Jędrzejczak 
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Ad 13. Wolne głosy, wnioski i informacje. 

Przewodniczący Rady zapytał o działania podejmowane w związku z terenem przy dawnym 

sklepie w Kołacinie.  

Burmistrz Książa Wlkp. odpowiedział, że przyległy rów jest własnością Krajowego Ośrodka 

Wsparcia Rolnictwa i wpłynęło pismo z tej instytucji dotyczące dokonania wizji w terenie. 

Wówczas zostaną podjęte dalsze kroki.  

Ad 14. Zamknięcie posiedzenia. 

Po wyczerpaniu porządku posiedzenia Przewodniczący Rady zamknął 7. Wspólne Posiedzenie 

Komisji Rady Miejskiej w Książu Wlkp. 

Przewodniczący Rady Miejskiej  

w Książu Wlkp. 

/-/ Sławomir Przybylski 

Przygotowała: Agnieszka Drzewiecka 


